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Norgespris

Frykter Norgespris kan ødelegge
selskapet som skapte Støre-
familiens formue

BEKYMRET: Jøtul-toppen René Christensen ser mørkt på fremtiden med Norgespris, og får støtte fra Høyres Bård
Ludvig Thorheim. Foto: Magnus Blaker (Nettavisen)
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Jøtul frykter for fremtiden til det tradisjonsrike
selskapet som følge av Norgespris.
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LØVEBAKKEN (Nettavisen): På innsiden av Stortinget er det

hasteinnkalt til høring om Norgespris: Ordningen som er

elsket av strømkunder i Sør-Norge, men mislikt av de fleste

andre.

Les også: Vil overbevise deg om at Norgespris bør skrotes

På vei inn til høringen møter vi Jøtuls salgs- og markedssjef

René Christensen.

Han frykter for fremtiden til selskapet, hvis Norgespris blir

innført.

Kommer du til å velge Norgespris?

Ja, selvsagt

Jeg må vite mer om detaljene

Nei, risikoen er for stor

Vet ikke

https://www.nettavisen.no/vil-overbevise-deg-om-at-norgespris-bor-skrotes/s/5-95-2453502


Fundamentet for Støres formue

Hvis du tenker at det er noe ekstra kjent med Jøtul, utover at

de har laget vedovner siden 1800-tallet, så er det selskapet

som skapte formuen til statsminister Jonas Gahr Støre.

Det var bestefaren som reddet selskapet, før familien solgte

seg ut på 70-tallet.

Jøtul-topp frykter Norgespris
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– Med historikken her, skal jo Støre være glad for at denne

politikken ikke ble ført da arven hans ble bygget opp, sier

Høyres energipolitiske talsperson Bård Ludvig Thorheim

til Nettavisen.

Men tilbake til Christensen, som har kjent strømprisens

effekt på salget i mange år:

– Dette vil selvfølgelig skade vår bransje. Vi har 5000 bønder

som produserer ved, vi har flere forhandlere – og vi i Jøtul

har hatt permisjoner i flere måneder allerede, sier René

Christensen.

– Vi så i 2022 da strømprisen var veldig høy, så økte

vedforbruket med 26 prosent på to år. Det som foreslås nå

kommer til å øke strømforbruket, og det kommer til å gå ut

over vår bransje.

Ser oppsigelsene komme

– Hva slags konsekvenser snakker vi om?

– Vi frykter at vi igjen må permittere, og eventuelt si opp

folk. Dette går ut over arbeidsplasser, også hos våre mange

underleverandører: Når vi kjøper mindre, går det ut over

arbeidsplasser hos dem. Dette bekymrer oss.

– Samtidig må vi huske på at vedovner er veldig viktig med

tanke på beredskap i Norge: Når strømmen blir borte, er det

én ting som fungerer: Vedovnen.
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Norgespris vs. strømstøtte

Norgespris er foreslått som et alternativ til dagens strømstøtte.

Begge ordningene håndteres av nettselskapene, uavhengig av

hva slags strømavtale du har.
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Norgespris er av analytikerne i Thema anslått å koste et sted

mellom 8–12 milliarder kroner i året, og vil ifølge dem øke

strømforbruket betydelig i årene som kommer – 2–7 TWh litt

avhengig av situasjonen.

– Hadde man i stedet vedtatt en panteordning på gamle

vedovner som hadde kostet en milliard i året, ville man da

fort fått 3 TWh ekstra energi. Norge skal spare 10 TWh

innen 2030. Hvordan man skal få til dette med de tiltakene

som kommer nå, det er et spørsmål vår bransje stiller.

Les også: Enøk er dyrere enn å bygge mer strøm: – Politikere

begår den klassiske feilen
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– Bedrifter står i fare med Norgespris

Høyre har lagt fram sitt eget alternativ til Norgespris. Selve

ordningen er vanskelig å forstå. Essensen er at du får vanlig

strømstøtte, samt en ekstra kompensasjon i måneder med

veldig høye priser.

Støre snakker om BDE: – Er det en diagnose?
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Den kompensasjonen skal være flat for alle husstander, og

dermed mener de at du fortsatt har stort insentiv til å spare

på strømmen – inkludert alle former for enøk-tiltak.

– Dette er et av mange eksempler på at bedrifter og

arbeidsplasser står i fare med Norgespris. Det er snakk om

mange, mange vannkraftverk som avlastes av vedfyring, som

er helt fantastisk – ikke minst er det bra for beredskapen,

sier han.

Han langer ut mot måten Norgespris nå kjøres gjennom på:

– Trygve Slagsvold Vedum sa vel noe som at denne

ordningen var omtrent like mye utredet som garasjen sin. Og

det ser vi her: Det er en hastebehandling på Stortinget som

ikke ligner på noen ting. Høringen er i dag, og så fikk de seks

timer på å melde seg på mandag kveld. Så det er mange

varsellamper som ringer.

Ser strømprisene skyte i været - noen må betale

Han advarer samtidig mot å tro at dette er en ordning som

bare er negativt for bedrifter:

– Folk er blitt forledet til å tro at strømprisen nå blir 40 øre.

Det blir den ikke: Strømprisen blir høyere enn i dag: Ifølge

Themas rapport kan strømprisen øke med så mye som 12

øre. Til sammenligning var man livredd for å fornye

Danmark-kablene, som kan øke strømprisen med 1–2 øre.

Les også: Arbeiderpartiet vil kutte to strømkabler – så mye

lavere blir strømprisen
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Bård Ludvig Thorheim (H)

– Regjeringen selv sier at de tror at 40 prosent av

befolkningen ikke kommer til å tegne Norgespris. For dem

blir det et prishopp på inntil 12 øre. Regjeringen sier at det

blir en økning i strømprisen, men kan ikke si hvor mye.

– I tillegg kommer nettleien til å øke med 500–1000 kroner,

for det er en utrolig byråkratisk ordning. I verste fall får man

2400 kroner i ekstra strømregning, og en nettleie som øker

med 100 kroner. Det er 3400 kroner for en vanlig husstand.

– Men da kan de jo bare tegne seg opp for Norgespris?

– Ja, det kan de, og jo flere som gjør det, jo enda høyere blir

strømprisen for dem utenfor det markedet. Noen kommer til

å betale prisen uansett, sier han.

– Det gjelder ikke bare de 40 prosentene som ikke tar

ordningen, men hele næringslivet vårt: De får også denne

regningen. Dette er ikke partipolitikk engang: Det er bare

sunn fornuft at en ekstra støtte til forbrukerne når prisene er

høyest kan gis på en mye smartere måte. Vi vil kun gi

strømstøtte, uten skjulte regninger, sier Thorheim.
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